

■ "MOROCCO'S CENTRAL BANK" EXPECTS 5% GROWTH IN 2025

Bank Al-Maghrib expects economic growth to reach 5 percent in 2025, before stabilizing at an average of 4.5 percent over the following two years. The bank also revealed that the current account deficit will decline to 1.8 percent of GDP this year and remain below 2 percent of GDP in 2026 and 2027. In addition, foreign exchange reserves are expected to rise to 448 billion dirhams (the equivalent of \$49 billion) by 2027, a level sufficient to cover 5.5 months of imports. The bank further projected an acceleration in credit growth to the non-financial sector, recording growth of 4.1 percent in 2025 and 5 percent in both 2026 and 2027.

[Source \(Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ "المركزي المغربي" يتوقع نمواً 5 % في 2025

"المركزي المغربي" يتوقع نمواً 5 % في 2025 توقع بنك المغرب المركزي أن يسجل النمو الاقتصادي 5 في المئة في 2025، قبل أن يستقر عند متوسط 4.5 في المئة خلال السنين القادمتين.

وكشف عن انخفاض عجز الحساب الجاري إلى 1.8 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي هذا العام، وسيظل دون 2 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي عاً 2026 و2027. كذلك توقع أن ترتفع احتياطيات النقد الأجنبي لتصل إلى 448 مليار درهم (ما يعادل 49 مليار دولار) بحلول عام 2027، وهو مستوى يكفي لغطية احتياجات الاستيراد لمدة 5.5 أشهر. كما توقع أن يتسارع إقراض البنك للقطاع غير المالي، مسجلاً نمواً بنسبة 4.1 في المئة عام 2025، و5 في المئة عام 2026 و2027.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، يتصرف\)](#)

■ ECONOMIC LOSSES FROM NATURAL DISASTERS DECLINE TO \$220 BILLION

Swiss reinsurance company Swiss Re revealed that global economic losses resulting from natural disasters fell by about one-third in 2025, reaching \$220 billion, despite the wildfires in Los Angeles and the devastating storms that hit the United States. According to the company, insured losses amounted to \$107 billion, representing a year-on-year decline of 24.1 percent. This decrease is attributed to a much less severe hurricane season in the North Atlantic compared with 2024, which witnessed destructive hurricanes Debbie, Helene, and Milton.

[Source \(Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ الخسائر الاقتصادية للكوارث الطبيعية تراجعت إلى 220 مليار دولار

كشفت شركة إعادة التأمين السويسرية "سويس رى" عن انخفاض الخسائر الاقتصادية العالمية الناجمة عن الكوارث الطبيعية بنحو الثلث في العام 2025 لتصل إلى 220 مليار دولار. وذلك على الرغم من الحرائق في لوس أنجلوس والعواصف المدمرة التي ضربت الولايات المتحدة.

وبحسب الشركة بلغت التكاليف التي تكبدها شركات التأمين 107 مليارات دولار، مما شكل انخفاضاً قدره 24.1 في المئة على أساس سنوي. ويعزى هذا الانخفاض إلى موسم أعاصير أقل حدة بكثير في شمال المحيط الأطلسي مقارنة بعام 2024، الذي شهد الأعاصير المدمرة ديري وهيلين وميلتون.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، يتصرف\)](#)



JORDAN'S TOURISM SECTOR ON THE VERGE OF A NEW REVENUE RECORD

Data issued by the Central Bank showed that tourism revenues rose by 12.6 percent in November to reach \$606.6 million, compared with \$538.6 million in the same month last year. The data also indicated a 7 percent increase in revenues during the first eleven months of the year, reaching \$7.2 billion, compared with an annual decline of 3.1 percent to about \$6.96 billion.

The Central Bank attributed this increase to a 14.7 percent rise in the number of tourists. Spending by European visitors increased by 36.1 percent, Asian visitors by 34.3 percent, Americans by about 18.4 percent, and Arab visitors by around 3.6 percent during the same period.

[Source \(Al Arab London Newspaper, Edited\)](#)



السياحة الأردنية على أعتاب رقم قياسي جديد في الإيرادات

أظهرت البيانات الصادرة عن البنك المركزي ارتفاع العوائد خلال شهر نوفمبر الماضي بنسبة 12.6 في المائة ليبلغ 606.6 مليون دولار، مقارنة مع 538.6 مليون دولار خلال الشهر ذاته من العام الماضي. وأظهرت البيانات نمو الإيرادات بنسبة 7 في المائة خلال الأشهر الأحد عشر الأولى من هذا العام ليبلغ 7.2 مليار دولار، مقارنة بانخفاض نسبته 3.1 في المائة ليبلغ قرابة 6.96 مليون دولار بمقارنة سنوية.

وأرجع البنك المركزي سبب الارتفاع إلى زيادة عدد السياح بنسبة 14.7 في المائة، حيث زاد خلال الفترة المذكورة إتفاق الزوار الأوروبيين بمقدار 36.1 في المائة والآسيويين بمقدار 34.3 في المائة والأميركيين بنحو 18.4 في المائة والعرب بحوالي 3.6 في المائة.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، يتصرف\)](#)

BILLIONAIRES' WEALTH IN SAUDI ARABIA GROWS BY 113% IN 2025

A report by Swiss wealth-management giant UBS revealed an increase in the number of billionaires in the Middle East and Africa from 72 in 2024 to 91 in 2025, an increase of 26 percent. The number of billionaires in Saudi Arabia rose by 113.2 percent, with 13 individuals joining the billionaires' club. In the UAE, the number of billionaires increased from 18 to 19, while total wealth grew by 21.6 percent to reach \$168.7 billion.

In Egypt, the number of billionaires remained unchanged at four, with their combined wealth rising by 13.9 percent to \$17.2 billion. In Lebanon, the number of billionaires also remained steady at two, while their wealth increased to \$6.2 billion compared with \$5.6 billion previously.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

ثروة المليارديات في السعودية تنمو 113% في 2025

كشف تقرير عملاق إدارة الثروات السويسري بنك "يو بي إس" عن زيادة عدد الأثرياء في منطقة الشرق الأوسط وأفريقيا من 72 مليارديراً في 2024 إلى 91 مليارديراً في 2025، بزيادة قدرها 26 في المائة.

وارتفع عدد المليارديات في السعودية، بنسبة 113.2 في المائة مع انضمام 13 شخصاً إلى نادي المليارديات. في حين ارتفع عدد المليارديات في الإمارات من 18 إلى 19، بنسبة زيادة في حجم الثروة 21.6 في المائة لتصل إلى 168.7 مليار دولار.

وفي مصر، ظل عدد المليارديات ثابتاً عند 4 أشخاص، مع نمو ثروتهم بنسبة 13.9% لتصل إلى 17.2 مليار دولار. أما في لبنان فاستقر عدد المليارديات عند اثنين مع ارتفاع ثرواتهم إلى 6.2 مليار دولار مقابل 5.6 مليار دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، يتصرف\)](#)



الذهب يصعد مع ارتفاع معدل البطالة بأميركا

قفزت الفضة متجاوزة مستوى 65 دولاراً للمرة الأولى، في حين ارتفع الذهب مع صدور بيانات العمل الأميركي الضعيفة التي أحيت التوقعات بتخفيف أسعار الفائدة، مما يضغط على الدولار ويعزز الطلب على المعادن النفيسة.

وأزدادت الفضة في المعاملات الفورية بنسبة 2.8% في المئة إلى مستوى قياسي بلغ 65.63 دولار للأونصة. كذلك صعد الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.4% في المئة إلى 1,321.56 دولار للأونصة.

وارتفعت العقود الأمريكية الآجلة للذهب 0.4% في المئة إلى 1,350.50 دولار. وجاء الارتفاع في أعقاب بيانات أميركية أظهرت ارتفاع معدل البطالة في الولايات المتحدة إلى 4.6% في المئة في نوفمبر تشرين الثاني.

المصدر ([موقع العربية.نت، بتصريف](#))



GOLD RISES AS U.S. UNEMPLOYMENT RATE INCREASES

Silver surged past the \$65 level for the first time, while gold rose following weak U.S. labor data that revived expectations of interest-rate cuts, putting pressure on the dollar and boosting demand for precious metals. Spot silver jumped 2.8 percent to a record level of \$65.63 per ounce. Spot gold also rose 0.4 percent to \$1,321.56 per ounce.

U.S. gold futures climbed 0.4 percent to \$1,350.50 per ounce. The gains followed U.S. data showing that the unemployment rate rose to 4.6 percent in November.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

OIL RISES AFTER TRUMP DECIDES TO IMPOSE A FULL BLOCKADE ON VENEZUELAN TANKERS

U.S. crude futures rose by more than 1 percent on Wednesday after U.S. President Donald Trump decided to impose a "full and comprehensive" blockade on all sanctioned oil tankers entering or leaving Venezuela.

U.S. crude futures gained 1.3 percent, or 72 cents, to reach \$55.99 a barrel. Brent crude futures rose 1.24 percent, or 74 cents, to \$59.65 a barrel.

Oil prices ended the previous session near their lowest levels in five years, supported by progress in Russian-Ukrainian peace talks. An agreement is expected to lead to a relaxation of Western sanctions on Moscow, allowing for increased supply amid weak global demand.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

النفط يرتفع بعد قرار ترامب فرض حصار كامل على ناقلات فنزويلا

صعدت العقود الآجلة للخام الأميركي بأكثر من 1% في المئة اليوم الأربعاء، بعد قرار الرئيس الأميركي دونالد ترامب فرض حصار "كامل وشامل" على جميع ناقلات النفط الخاضعة للعقوبات التي تدخل فنزويلا أو تغادرها.

وأزدادت العقود الآجلة للخام الأميركي 1.3% في المئة، أي 72 سنتاً، لتصل إلى 55.99 دولار، فيما ارتفع عقود خام برنت بنسبة 1.24% في المئة أو 74 سنتاً ليصل إلى 59.65 دولار للبرميل.

وأنهت أسعار الخام تداولات الأمس قرب أدنى مستوياتها في خمس سنوات، مدحومة بالتقدم المحرز في محادثات السلام الروسية الأوكرانية، حيث يتوقع أن يسفر التوصل إلى اتفاق عن تخفيف العقوبات الغربية المفروضة على موسكو، مما يتيح زيادة في المعروض في ظل ضعف الطلب العالمي.

المصدر ([موقع العربية.نت، بتصريف](#))

